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PROCES-VERBAL 

 
Încheiat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local 

Gheorgheni, convocat de îndată, din data de 06 septembrie 2023 
 

 

Ședința extraordinară cu convocare de îndată a Consiliului Local al 
Municipiului Gheorgheni a fost convocată pentru data de 06 septembrie 2023, 

ora 10:00, conform dispoziției Primarului Municipiului Gheorgheni nr. 

765/2023. 

Proiectul ordinii de zi a ședinței a fost adus la cunoștința publică prin 

afișare la sediul și pe site-ul oficial al Municipiului Gheorgheni, respectiv a fost 

comunicat consilierilor locali și Prefectului Județului Harghita.  

Ședința a fost organizată în mod hibrid, cu participarea fizică și în sistem 

online consilierilor, prin videoconferință Zoom.  

Ședința se deschide la ora 09:00 de către dna. cons. Barabás Orsolya, 

președintele ședinței.  
Dl. secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel informează plenul cu 

privire la prezența: din totalul de 17 consilieri sunt prezenți 11 consilieri, 

ședința este legal constituită. Au fost prezenți: dl. cons. Antal Szabolcs, 
doamna cons. Barabás Orsolya, dl. cons. Benedek Csaba, dl. cons. Csergő 

Ottó, dl. cons. Candrea Ștefan, dl. cons. Erős Levente, dl. cons. Kolcsár Béla, 
dl. viceprimar Len Emil-Balázs, în mod on-line: dl. cons. Csavar Gábor, dl. 

cons. Kulcsár László și dl. cons. Máyer Róbert.  
 

Dat fiind lipsa avizului Comisiei de specialitate nr. 1 se ține o scurtă 

ședință tehnică în care membrii comisiei 1 finalizează avizul. Dl. cons. Kulcsár 

László exprimă acord cu avizul favorabil numai cu condiția includerii 
amendamentului dl.-ui consilier Erős Levente.  

 
 

Punctul de pe ordinea de zi pentru aprobare și dezbatere este 
următoarea:  

 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea bugetului de venituri şi 

cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe anul 2023, 
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Se propune la vot ordinea de zi, care se votează cu 11 voturi în unanimitate.  
 

Se trece la punctul 1. de pe ordinea de zi: 
 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea bugetului de venituri şi cheltuieli 

al Municipiului Gheorgheni, pe anul 2023 
 

Dl. primar Csergő Tibor-András, inițiatorul proiectului atrage atenția, că 
amendamentul domnului consilier Erős Levente nu poate fi încadrat în 

proiectul de hotărâre, încât nu a fost formulată și întocmită conform legislației 
în vigoare. Pe de altă parte, domnul consilier nu vine cu sugestii, de unde să 

se retragă sumele necesare din buget, dânsul doar specifică, de unde să nu se 

retragă, și în acest fel amendamentul nu este complet, nu este acceptabil. În 

urma reexaminării s-a ajuns la concluziile expuse de altfel și în finalul 
Referatul de aprobare cu nr. 15374/05.09.2023 

 
Dl. secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel arată că 

amendamentul în formă prezentată nu respectă cerințele tehnicii legislative și 
nici cele bugetare, lipsind echilibrul între venituri și cheltuieli specific 

hotărârilor legate de buget. Specifică totodată, că – deși în ședința precedentă 

consiliul și-a însușit – inițiatorul nu este ținut de efectele votului acordat în 
cadrul dezbaterilor. Nu există nicio prevedere care ar obliga introducere 
neapărată în proiectul de hotărâre. 

 

Dl. consilier Erős Levente susține, că problemele legate cu PUZ-ul 

cartierelor Florilor și Bucin, după părerea sa, se pot rezolva în câteva 

săptămâni, teritoriile sunt ușor de identificat, și că ar trebui numai spor și 
voință pentru începerea lucrărilor, iar ceea ce privește lucrările în execuție a 
drumului traficului de marfă, după părerea executorului, se pot finaliza până 

la sfârșitul anului, dacă primăria este partener în rezolvarea problemelor și în 

comunicație. Anunță consiliul, că a discutat cu executor drumului de trafic, 

care i-a promis personal, că în cazul preluări unei bune comunicații cu 
primăria, este dispus să finalizeze lucrările într-o lună de zile.  

 
Dl. primar Csergő Tibor-András arată că executorul până acum a avut 

mai mult ca suficient timp pentru finalizarea lucrărilor, momentan contractul 

este expirat, iar prelungirea nu este încă semnată. Execuția lucrărilor în nici 
un caz nu este împiedicată de către Primărie, după finalizarea lucrărilor / 

după recepție executorul va fi plătit după depunerea facturilor. La momentul 

de față, Primăria a decontat toate facturile emise, și nu are nici o datorie față 
de executori.  

Precizează încă odată, reflectând la punctul 1. al amendamentului depus, că 

potrivit prevederilor Legii nr. 350/2001 privind amenajarea teritoriului și 
urbanismul, în vederea elaborării documentațiilor de urbanism (PUZ, DTAC, 
PT, etc.) este necesar Certificatul de urbanism, ce nu se poate emite fără 

existența cărților funciare actualizate. În condițiile în care pentru cartierele 

Florilor și Bucin nu există Cărți Funciare aproape deloc, nu se poate demara 

investițiile în cauză. 
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Reflectând la punctul 2. al amendamentului depus, menținerea sumei de 

660,80 mii lei din Bugetul local pentru finanțarea obiectivului de investiții 
„Reabilitarea și modernizarea străzilor Dózsa György, Belchiei și Pescarilor în 

Municipiul Gheorgheni” nu se justifică în condițiile în care, în perioada 
ianuarie-august 2023 constructorul s-a efectuat lucrări în valoare de 476,70 

mii lei, și s-a menținut de altfel suma de 360,80 mii lei suficient pentru 

eventualele lucrări în prezentele condiții. Mai mult subzistă prevederea 

bugetară pentru 900,00 mii lei ca și credite de angajamente ce asigură cadrul 

legal pentru continuarea lucrărilor”.  

Dl. primar consideră în continuare că, lucrările și proiectele în curs sunt 
încetinite/sabotate de către consilieri cu acceptarea acestui amendament care 

nu face față nici măcar termenelor legale.  

 

Se solicită și se acordă o pauză de cca. 10 minute pentru reconfigurarea 

și retrimiterea linkului Zoom, în favoarea reintrării domnilor consilieri în mod 

online în ședință.  
 

Dl. director Zolya László confirmă afirmația primarului, că executorul 

orice ar promite, nu are credibilitate, și își susține afirmația cu propria 

experiență cu executorul.  
 
Dl. consilier Antal Szabolcs adresează o întrebare către domnul consilier 

Erős Levente, de ce nu a invitat executorul la prezenta ședință, dacă tot a luat 

legătura și a vorbit personal cu dânsul.  
 

Dl. consilier Benedek Csaba părăsește sala de consiliu.  

 
Dl. consilier Erős Levente răspunde sincer, că nici nu i-a trecut prin 

minte să invite executorul la ședință. Reflectând la afirmațiile primarului, 

dânsul consideră, că dl. primar Csergő Tibor-András pur și simplu nu dorește 

că aceste proiecte, pentru care a depus amendamentul să fie finalizate. 

Totodată solicită rezolvarea problemelor și finalizarea cât mai curând posibil a 
lucrărilor.  

 

Dl. consilier Kolcsár Béla roagă primarul, să nu dea vina pe consilieri, 

este nevoie de compromisuri, și că Consiliul trebuie să-și asume 

responsabilitate față de cetățenii orașului, treaba Consiliului este de a apăra 

drepturile cetățenilor, nu să semneze fără cap toate proiectele de hotărâre. 

Propune schimbarea modului de Comunicare între primar și Consiliu, întrucât 
tonul folosit în prezent nu conduce nicăieri.  

 
Dl. consilier Erős Levente confirmă, că nici dânsul, nici restul 

Consiliului nu dorește să lucreze împotriva orașului, dimpotrivă, fiecare 

decizie luată și fiecare amendament depus este în favoarea orașului. 

Consideră, că este o minciună că proiectele în execuție sunt sabotate de către 

consilieri, consilierii întotdeauna au sprijinit investițiile aduse pentru 

renovarea și modernizarea orașului și pentru creșterea nivelului de viață a 

cetățenilor. Reamintește faptul, că primarul nu are dreptul de a lua decizii în 
mod autonom.  
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Dl. primar Csergő Tibor-András își susține părerea, că amendamentul 

nu este în regulă, și că banii stau degeaba în conturi în loc să fie folosite unde 
este nevoie, de exemplu, facturile spre SACET nu sunt achitate.  

 

Revin în mod online domnii consilieri Csavar Gábor și Máyer Róbert. Dl. 

consilier Csavar Gábor cere cuvânt, și precizează și dânsul, că în primul rând, 
trebuie consultat un expert pentru identificarea teritoriilor în cartierul Florilor 

și în cartierul Bucin, fără acest pas nu se poate face nimic, documentația 

cadastrală nu poate fi emisă, nu se poate trece la nivelul următor, și cum este 
vorba despre foarte multe teritorii neidentificate, acest proiect sigur nu se 

poate finaliza până la sfârșitul anului. Pe de altă parte, locuitorii străzii 
Belchiei nu doresc finalizarea cât mai rapidă a acestui proiect de drum de 

trafic, întrucât acest drum ar afecta circulația și liniștea gospodăriilor.  
 

Nu mai are nimeni întrebări sau observații, proiectul de hotărâre se 

propune la vot, și se votează cu 3 voturi pentru, și 6 abțineri, a domanei 

consilier Barabás Orsolya, și a domnilor consilieri Erős Levente, Máyer Róbert, 

Candrea Ștefan, Antal Szabolcs, Kolcsár Béla.  
 

Proiectul de hotărâre nu a fost aprobat.  
 

 
 

Doamna consilier Barabás Orsolya închide ședința la ora 09:42.  

 
 
 

 
 
 

 

PREȘEDINTELE ȘEDINȚEI,  SECRETARUL GENERAL AL UAT, 
Barabás Orsolya    Selyem-Hideg Norbert-Vencel 

       
 
 

        Întocmit: Zerkula Angelica 
 

 

 
 


